
Protokół Nr XXXIII/09 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 27 listopada 2009 r.  w sali narad Urzędu Gminy Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich 

 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Maria Syktus  o godzinie 1500 otworzyła 
sesję i po powitaniu radnych oświadczyła, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 13 radnych  (nieobecni radni: Jerzy Chudziński i Franciszek 
Kamiński) co stanowi quorum i pozwala na podejmowanie prawomocnych 
uchwał. 
 
Powitała zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek organizacyjnych gminy 
oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności stanowią załącznik do 
protokołu. Poinformowała, że gościmy na sesji Starostę Powiatu Słubickiego 
pana Andrzeja Byckę wraz z asystentką oraz pana Pawła Niemiec autora 
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca. 
 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Zmian do porządku obrad nie wniesiono w związku z czym Przewodnicząca 
Rady Gminy przedstawiła porządek obrad dzisiejszej sesji, który przedstawia 
się następująco: 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 

Gminy Górzyca z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2010 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości na 
mienie Gminy Górzyca. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu odnowy miejscowości 
Laski Lubuskie”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Górzyca 
na 2009 r.  

10. Sprawozdanie Prezesa Klubu Sportowego „ODRA”  na temat 
działalności klubu oraz funkcjonowania sportu w gminie. 

11. Plan działań Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy na 2010 rok – 
kalendarz imprez sportowo-kulturalnych. 

 



12. Przyjęcie protokołu XXXII sesji Rady Gminy Górzyca. 
13. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad XXXIII sesji Rady Gminy. 

 
Realizacja porządku: 
 
Ad. 1 i 2  
Zrealizowano na wstępie. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła, aby autor projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca obecny na dzisiejszej 
sesji pan Paweł Niemiec przedstawił projekt planu. 
 
Projektant miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy 
Górzyca Pan Paweł Niemiec przedstawił zagadnienia dot. projektu 
miejscowego planu. Omówił projekt bardzo szczegółowo i propozycje zmian 
zaprezentował multimedialnie. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag i pytań. 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje z okresu międzysesyjnego przedstawił Wójt Gminy Robert Stolarski 
/Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 4 
Projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Insp. ds. podatków, opłat i funduszy 
strukturalnych UE Tomasz Nerko.  Zgodnie z art 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r Nr 142, poz. 1592 ze 
zmianami) do wyłącznej  właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał 
w sprawach podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach 
(ustawa o podatkach i opłatach  lokalnych, podatek rolny). Na podstawie art 5 
ust 1 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z  2006 r. Nr 121 poz. 844 
z późn. zm.) Rada Gminy, w drodze uchwały, określa wysokość stawek podatku 
od   nieruchomości, z tym że roczne stawki podatku od  nieruchomości  nie 
mogą  przekroczyć   rocznie górnych granic stawek  kwotowych w podatku od 
nieruchomości  określonych przez ministra do spraw finansów publicznych 
który w drodze obwieszczenia, w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej 
Polskiej “Monitor Polski”. Obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 3 sierpnia 

 



2009 r. ogłoszono  górne granice stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych 
w 2010 r. (M. P. z dnia 18 sierpnia 2009 r. Nr 52, poz. 742).  Zgodnie z 
komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 14 lipca  2009 r. 
opublikowanym w Monitorze Polskim z dnia 28 lipca 2009 r. Nr 47 , poz. 702  
wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w  pierwszym półroczu 2009 r. 
wyniósł 3,5 %. 
Stawki te corocznie podlegają podwyższeniu na następny rok podatkowy, z 
uwzględnieniem wskaźnika wzrostu cen detalicznych towarów i usług 
konsumpcyjnych i są zaokrąglane w górę do pełnych groszy.   
         

Podatek od nieruchomości  Maksymalne 
stawki 

zgodnie    z 
obwieszczenia 

MF  na rok 
2010 

Proponowan
e stawki 

podatku na 
rok 2010 

Stawki podatku 
na rok 2009 

- od gruntów związanych z 
prowadzeniem działalności 
gospodarczej bez względu na 
sposób zakwalifikowania w 
ewidencji gruntów i budynków od 
1 m2 

0,77 zł 0,67 zł 0,67 zł 

- pod jeziorami  od 1 ha  4,04 zł 3,69 zł 3,52 zł 
- gruntów pozostałych w tym 
zajętych na prowadzenie odpłatnej 
statutowej działalności pożytku 
publicznego od 1 m2   

0,39 zł 0,22 zł 0,19 zł 

- od budynków mieszkalnych  0,65 zł 0,55 zł 0,52 zł 
- od budynków związanych z 
prowadzeniem działalności 
gospodarczej  

20,51 zł 16,77 zł 16,77 zł 

- od budynków zajętych na 
prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie obrotu 
kwalifikowanym materiałem 
siewnym od 1 m2   

9,57 zł 8,20 zł 8,15 zł 

- od budynków zajętych na 
prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie 
udzielania świadczeń zdrowotnych 

4,16 zł 3,65 zł 3,57 zł 

 



Podatek od nieruchomości  Maksymalne 
stawki 

zgodnie    z 
obwieszczenia 

MF  na rok 
2010 

Proponowan
e stawki 

podatku na 
rok 2010 

Stawki podatku 
na rok 2009 

od 1 m 2 

- od budynków pozostałych, w 
tym zajętych na prowadzenie 
odpłatnej statutowej  działalności 
pożytku publicznego od 1 m 2   

6,88 zł 4,70 zł 4,62 zł  

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 listopada 2009 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XXXIII/206/09 w sprawie podatku od nieruchomości 
/uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 5 
Projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Insp. ds. podatków, opłat i funduszy 
strukturalnych UE Tomasz Nerko. W uzasadnieniu poinformowała radnych, 
że zgodnie z art 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r o samorządzie 
gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) do wyłącznej  
właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach podatków i 
opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach (ustawa o podatkach i 
opłatach  lokalnych, podatek rolny). Na podstawie art 10 ust 1 ustawy o 
podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z  2006 r. Nr  121 poz. 844 z późn. zm.) 
Rada gminy, w drodze uchwały, określa wysokość stawek podatku od środków 
transportowych , z tym że roczna stawka podatku od jednego środka transportu 
nie może przekroczyć   rocznie górnych granic stawek  kwotowych w podatku 
od środków transportowych określonych przez ministra do spraw finansów 
publicznych który w drodze obwieszczenia, w Dzienniku Urzędowym 

 



Rzeczypospolitej Polskiej “Monitor Polski”. Obwieszczeniem Ministra 
Finansów z dnia 6 października 2009 r. w sprawie stawek podatku od środków 
transportowych określono  minimalne  stawki podatku od środków 
transportowych  obowiązujące w 2010 r. (M.P. z dnia 20 października 2008 r. 
Nr 67, poz. 872). Stawki przeliczane są zgodnie z procentowym wskaźnikiem 
EURO i walut krajowych ogłaszanym w  Dzienniku Urzędowym Unii 
Europejskiej na pierwszy dzień roboczy października danego roku w stosunku 
do kursu EURO  w roku poprzedzającym rok podatkowy, w przypadku gdy 
wskaźnik ten jest wyższy niż 5 %. Przeliczone stawki zaokrągla się do pełnych 
groszy.   
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 listopada 2009 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XXXIII/207/09 w sprawie podatku od środków 
transportowych  /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ponadto Insp. ds. podatków, opłat i funduszy strukturalnych UE Tomasz 
Nerko przedstawił  informację w sprawie podatku rolnego na rok 2010. 
Stwierdził, że zgodnie z art. 18 ust 2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  
samorządzie gminnym  (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1529 ze zmianami) do 
wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach 
podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach (ustawa o 
podatkach i opłatach lokalnych, podatek rolny). Średnią cenę skupu żyta ustala 
się na podstawie komunikatu Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego 
ogłaszanego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor 
Polski” w terminie 20 dni po upływie trzeciego kwartału. Zgodnie z 
Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 
2009 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech 
kwartałów 2009 r. opublikowanym  w Monitorze Polskim z dnia 26 
października  2009 r., Nr 68, poz. 886 średnia cena skupu żyta za okres 
pierwszych trzech kwartałów 2009 r. wyniosła 34,10 zł.  Propozycją Wójta 
Gminy jest utrzymanie stawki podatku rolnego zgodnie z obwieszczeniem GUS 
na 2010 r. Przedstawił radnym kalkulację stawek podatku rolnego i wpływ na 
dochody budżetu Gminy Górzyca.  

 



              
 
 
Podatek 
rolny  

Stawka w roku 
2008 

Stawka w roku 
2009 

Proponowana 
stawka na 
rok 2010 

Stawka                        
z 
obwieszczenia 
GUS na rok 
2010  

 58,29 zł 
Zaplanowane 
dochody  
821 834,00 zł 

48,00 zł 
Zaplanowane 
dochody  
664 978,00 zł 

34,10 zł 
Zaplanowane 
dochody  
469 536,00 zł 

34,10 zł  

 
Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że Gmina Górzyca jest małą Gminą i 
wpływy z podatków są bardzo ważnym elementem budżetu. 
Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt budżetu jest już opracowany i 
dochody wynikające z podatków sukcesywnie do lat ubiegłych zmniejszają się. 
Kwota wpływów z podatku rolnego zmniejszyła się znacznie. Jesteśmy gmina 
typowo rolniczą i utrzymujemy się głównie z podatków. Wydatki wzrastają do 
dochody maleją, co jest bardzo niepokojącym zjawiskiem. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby radni w wyniku głosowania 
jawnego wyrazili swoją opinię w sprawie przedłożonej informacji o podatku 
rolnym na rok 2010. 
 
Radni jednogłośnie 13 głosami „za” pozytywnie zaopiniowali informację           
o podatku rolnym na rok 2010. 
 
Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy 
Górzyca z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2010 rok. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Główny specjalista ds. ew. 
działalności gospodarczej, spraw społecznych i ochrony danych osobowych 
Ewa Piechota. W uzasadnieniu  poinformowała, że ustawa  z dnia 24 kwietnia 
2003r o działalności pożytku publicznego i wolontariacie (Dz. U.  Nr   96, poz.  
873 ze zm.) w art. 5 ust. 3   przewiduje obowiązek  uchwalenia przez organ 
stanowiący samorządu terytorialnego , którym   dla Gminy Górzyca jest Rada 
Gminy Górzyca,    uchwalania rocznego programu współpracy  z organizacjami 
pozarządowymi  oraz podmiotami uprawnionymi do prowadzenia działalności  
pożytku publicznego  wymienionych w art. 3 ust.3  wyżej cytowanej ustawy. 
Ponadto art. 7 ust. 1 pkt. 19 ustawy z dnia 8 marca 1990r o samorządzie 

 



gminnym  (tekst jednolity Dz. U. z 2001r. Nr 142 poz. 1591 ze zm.)  stanowi  , 
ze współpraca z  organizacjami pozarządowymi jest jednym z zadań własnych 
gminy .  W celu ustalenia zakresu podmiotowego i przedmiotowego  , form i  
celów  współpracy  z tymi organizacjami opracowano projekt rocznego 
programu współpracy  i zgodnie z cytowanymi wcześniej przepisami  Wójt 
Gminy przedkłada Radzie projekt  uchwały  w sprawie jego przyjęcia. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 listopada 2009 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XXXIII/208/09 w sprawie uchwalenia rocznego programu 
współpracy Gminy Górzyca z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2010 rok /uchwała stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 7 
Projekt uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości na mienie 
Gminy Górzyca. 
 
Projekt uchwały przedstawi i omówi Kierownik Referatu Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej Agnieszka Malecka.                    
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że art. 18 ust.2 pkt 9 litera „a” ustawy 
z dnia 08 marca 1990r o samorządzie gminnym zobowiązuje Radę Gminy do 
podejmowania uchwał w sprawach majątkowych gminy przekraczających 
zakres zwykłego zarządu dotyczących między innymi nabywania  
nieruchomości na mienie gminy. Zgodnie z art. 24 ust 5 pkt 1 ustawy z dnia       
19 października 1991r  o gospodarowaniu nieruchomościami rolnymi Skarbu 
Państwa, nieruchomości wchodzące w skład Zasobu Agencja może, w drodze 
umowy, nieodpłatnie przekazać na własność jednostce samorządu terytorialnego 
- na cele związane z inwestycjami infrastrukturalnymi służącymi wykonywaniu 
zadań własnych. Zgodnie z obowiązującym miejscowym planem 
zagospodarowania przestrzennego, uchwalonego uchwałą Rady Gminy Górzyca 
Nr XVII/185/2001 z dnia 30.04.2001r., w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Górzyca przedmiotowe działki 
położone są w terenie przeznaczonym dla budownictwa mieszkalnego, ośrodka 

 



produkcji zwierzęcej i obsługi rolnictwa, oczyszczalni ścieków sanitarnych 
miejscowości Ługi Górzyckie, pod drogi gminne oraz infrastrukturę techniczną                        
i towarzyszącą. Gmina Górzyca, zamierza w przyszłym roku  złożyć do Agencji 
Nieruchomości Rolnych OT w Gorzowie Wlkp. wniosek o udzielenie 
bezzwrotnej pomocy finansowej na sfinansowanie remontu dróg gminnych. 
Mieszkańcy wsi  Ługi Górzyckie wnioskiem z dnia 09.03.2009r. zwrócili się do 
Wójta Gminy Górzyca o nabycie nieodpłatne działki na cele rekreacyjne i plac 
zabaw. W związku z powyższym należy podjąć powyższą uchwałę. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 listopada 2009 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XXXIII/209/09 w sprawie nieodpłatnego nabycia 
nieruchomości na mienie Gminy Górzyca /uchwała stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
 
Ad. 8  
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Planu odnowy miejscowości Laski 
Lubuskie” realizowanego w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi” objętego 
Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2009-2015. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.    
Poinformowała, że radni otrzymali autopoprawkę tego projektu uchwały, w 
której poprawione zostały zaistniałe błędy techniczne. 
 
Wójt Gminy Robert Stolarski uzasadnił projekt uchwały. W uzasadnieniu 
poinformował radnych, że w celu rozwoju obszarów wiejskich w ramach 
nowego finansowania został utworzony „Program Obszarów Wiejskich na lata 
2009-2015” w ramach, którego funkcjonuje Działanie 3.4: „Odnowa i rozwój 
wsi”. Działanie to ma wpłynąć na poprawę jakości życia na obszarach wiejskich 
poprzez zaspokojenie potrzeb społecznych i kulturalnych mieszkańców wsi oraz 
promowanie obszarów wiejskich. Działanie ma umożliwić rozwój tożsamości 
społeczności wiejskich oraz wpłynąć na wzrost atrakcyjności turystycznej i 
inwestycyjnej obszarów wiejskich. Beneficjentami są gminy wiejskie, miejskie i 
oraz miejsko-wiejskie do 5 tys. mieszkańców, instytucje kultury, dla której 

 



organizatorem jest jednostka samorządu terytorialnego, kościół lub inny 
związek wyznaniowy, organizacja pozarządowa mająca status organizacji 
pożytku publicznego. Pomoc finansowa udzielona będzie na budowę, 
przebudowę, remont lub wyposażenie obiektów pełniących funkcje publiczne, 
społeczno – kulturalne, rekreacyjne i sportowe. Chodzi także o obiekty służące 
promocji obszarów wiejskich, w tym propagowanie i zachowanie dziedzictwa 
historycznego, tradycji, sztuki i kultury oraz obiekty, które kształtują obszar 
przestrzeni publicznej. Dodał, że projekt uchwały  o treści przedłożonej radnym 
stanowi jeden z niezbędnych załączników do wniosku składanego na 
zaplanowane zadania ujęte w „Planie odnowy miejscowości Laski Lubuskie”. 
Plan przedstawia zadania, które są specyficzne dla danej miejscowości i mają za 
zadanie realizowanie założeń programu. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 listopada 2009 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XXXIII/210/09 w sprawie zatwierdzenia „Planu odnowy 
miejscowości Laski Lubuskie” realizowanego w ramach działania „Odnowa i 
rozwój wsi” objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2009-
2015 /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 9 
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Górzyca na 2009 
r.  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Górzyca Beata 
Gołębiowska. w uzasadnieniu poinformowała radnych, że zmniejsza się 
dochody i wydatki budżetu gminy o kwotę 25.689 zł, które wykazane są w 
załącznikach nr 1 i 2 projektu uchwały, ponadto zmienia się załącznik nr 3 
uchwały Nr XXIII/147/08 z dnia 19 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Górzyca na rok 2009 „Limity wydatków na wieloletnie 
programy inwestycyjne w latach 2009-2011” i- załącznik nr 3 projektu uchwały. 
Zmienia się „Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków 
pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności” – załącznik nr 4 
projektu uchwały. 

 



 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że projekt uchwały omawiany był na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 listopada 2009 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 13 radnych,  jednogłośnie 13 głosami „za” 
podjęła uchwałę  Nr XXXIII/211/09 w sprawie zmian budżetu i w budżecie 
Gminy Górzyca na 2009 r. /uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 10 
Sprawozdanie Prezesa Klubu Sportowego „ODRA”  na temat działalności klubu 
oraz funkcjonowania sportu w gminie. 
 
Sprawozdanie przedstawił i omówił Skarbnik Klubu Sportowego „ODRA”. 
 
Godz. 1415 – radna Beata Dziemidowicz opuściła obrady sesji – obecnych na 
sesji jest 12 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że sprawozdanie omawiane było na 
wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 listopada 2009 r.               
i zostało zaopiniowane pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radny Mieczysław Mikulski spytał kiedy KS „ODRA” zaprzestanie 
prowadzenia działalności noclegowo-hotelarskiej w siedzibie klubu na Osiedlu 
40 lecia PRL? 
Wójt Gminy odpowiedział, że rzeczywiście z uwagi na problemy z 
zakwaterowanie dwóch zawodników przez krótki okres zamieszkiwali w 
siedzibie KS. Jeden zawodnik już nie zamieszkuje w Klubie Sportowym, a drugi 
opuści lokal już niedługo. Dodał, że umowa na użytkowanie lokalu nie zabrania 
tego. 
 
Godz. 1425– radna Maria Pakos opuściła obrady sesji – obecnych na sesji jest 
11 radnych. 

 



Radni nie wnieśli innych uwag i wniosków w związku z czym Przewodnicząca 
Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia przedłożonego wyżej 
sprawozdania. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 11 radnych,  jednogłośnie 11 głosami „za” 
przyjęła sprawozdanie. 
  
Ad. 11 
Plan działań Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy na 2010 rok – kalendarz 
imprez sportowo-kulturalnych. 
 
Godz. 1435– radna Maria Pakos wróciła na  obrady sesji – obecnych na sesji 
jest 12 radnych. 
 
Plan działań Gminnego Ośrodka Kultury przedstawiła i omówiła Dyrektor 
GOK Małgorzata Gniewczyńska. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że plan działań Gminnego Ośrodka Kultury 
w Górzycy na 2010 rok – kalendarz imprez sportowo-kulturalnych omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych rady w dniu 23 listopada 2009 r.               
i został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i wniosków w związku z czym 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia planu. 
 
W wyniku głosowania jawnego Rada Gminy na ustawowy skład Rady 15 
radnych, przy obecności na sesji 12 radnych,  jednogłośnie 12 głosami „za” 
przyjęła plan działań GOK. 
 
Ad. 12 
Przyjęcie protokołu XXXII sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołu z obrad XXXII sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Ad. 10 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 

 



1) Radna Wiesława Drahynicz poinformowała, że w Laskach Lubuskich od 
dłuższego czasu nie działa lampa uliczna na wjeździe do miejscowości. Prosi, 
aby to załatwić ponieważ jest to uciążliwe dla mieszkających w tej części 
mieszkańców. 
 
Ad. 11 
Wolne wnioski i informacje. 
 

1) Sołtys sołectwa Żabice Joanna Ścigaj spytała na jakich zasadach działa 
schroniska dla bezdomnych zwierząt, ponieważ w Czarnowie było 
zdarzenie błąkającego się psa z kagańcem i na prośbę – zgłoszenie tego 
faktu pracownicy schroniska nie zareagowali, odmówili udzielenia 
pomocy. Dodała, że sytuacja była trudna, ponieważ pies był duży, a 
kaganiec uniemożliwiał napojenie go i nakarmienie. 

Odpowiedzi udzielił pracownik Zakładu Gospodarki Komunalnej Zdzisław 
Walczyński. Poinformował, że zgodnie z zawartą umową Fundacja Pro 
Animalne swoją działalność prowadzi charytatywnie i nie pobiera żadnej opłaty 
od gmin za prowadzenie schroniska. W ramach dobrej współpracy z Gminą 
Górzyca wykonujemy na rzecz schroniska drobne usługi. Schronisko przewiduje 
opiekę nad 40 psami jednak faktycznie znajduje się tam 140 psów. Gmina 
Górzyca w bieżącym roku oddał ponad 30 szt. Stwierdził, że jest to bardzo 
trudny temat, ponieważ zwierzęta są notorycznie podrzucane do naszej gminy   i 
nie zawsze udaje się ten problem rozwiązać w całości. 
Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że wszystkie zgłoszenia w tej 
sprawie mogą być zgłaszane bezpośrednio do pana Walczyńskiego, który 
podejmie dalsze działania.   
 

2) Wójt Gminy poinformował, że sukcesywnie prowadzone są kontrole w 
zakresie posiadania zawartej umowy mieszkańców gminy na wywóz 
śmieci. Kontrole przeprowadzono w Żabicach (na zgłoszonych 47 
gospodarstw bez umowy 24 zawarły umowę), Ługach Górzyckich (na 
zgłoszonych 21 gospodarstw bez umowy 10 zawarły umowę), Pamięcina 
(na zgłoszonych 47 gospodarstw bez umowy 32 zawarły umowę), 
Czarnowie (na zgłoszonych 84 gospodarstw bez umowy 19 zawarły 
umowę), Radówku (na zgłoszonych 6 gospodarstw bez umowy 3 zawarły 
umowę) i Stańku (na zgłoszonych 14 gospodarstw bez umowy 11 zawarły 
umowę). Kontrole przeprowadzane są w obecności policjanta i sołtysa. 

 
3) Wójt Gminy poinformował, że druga transza wypłat podatku 

akcyzowego za II półrocze 2009 r. w chwili obecnej nie może zostać 
wypłacona rolnikom. Wojewoda Lubuski pismem poinformował nas, że 
wypłata akcyzy może nastąpić dopiero w II kwartale 2010 roku. Jest to 
spowodowane brakiem dotacji na ten cel z Ministerstwa.  

 



4) Wójt Gminy poinformował o przeprowadzeniu w dniu dzisiejszym akcji 
kurierskiej w Gminie Górzyca, która została oceniona bardzo dobrze. 

 
5) Sołtys sołectwa Czarnów Marianna Woźniak zgłosiła brak oświetlenia 

ulicznego przy ulicy Cmentarnej oraz zgłosiła konieczność wycięcia 
drzewa – starego wiązu, który jest w stanie zagrażającym mieszkańcom 
tej ulicy. 

Wójt Gminy w kwestii oświetlenia ulicznego odniósł się również do 
interpelacji radnej Wiesławy Drahynicz, stwierdził że prowadzone są negocjacje 
z ENEA w sprawie wymiany opraw oświetleniowych. W ramach tego projektu 
będzie wymienione oświetlenie uliczne w całej gminie. Stwierdził, że w tej 
chwili nie ma sensu dokonywać pojedynczych wymian i prosi o cierpliwość, bo 
jest to kwestia 2 – 3 miesięcy. Dodał, że temat wycięcia starego wiązy przy ul. 
Polnej w Czarnowie zostanie przekazany do załatwienia. 

6) Sołtys sołectwa Żabice zgłosiła konieczność wykoszenia poboczy drogi 
relacji Żabice – Górzyca. Zarośnięte pobocza ograniczają widoczność w 
ruchu drogowym pojazdów. 

Wójt Gminy odpowiedział, że jest to w gestii Zarządu Dróg Powiatowych, 
który odpowiada za stan dróg powiatowych. 
Starosta Powiatu Słubickiego Andrzej Bycka w odpowiedzi na ww. wniosek 
obiecał wykonanie niezbędnych prac przy drodze powiatowej Żabice-Górzyca, 
poprawiających bezpieczeństwo w ruchu drogowym. 
 

7) Starosta Powiatu Słubickiego podziękował za możliwość uczestnictwa 
w obradach sesji Rady Gminy Górzyca. Stwierdził, że współpraca z 
Gminą Górzyca układa się bardzo dobrze na różnych płaszczyznach. 
Podziękował, że wspólnie możemy realizować tak duże zadanie jakim jest 
„Rozbudowa i  Modernizacja oczyszczalni ścieków wraz z rurociągiem 
przesyłowym i siecią kanalizacyjną dla miejscowości Górzyca, Owczary, 
Pamięci i Golice”. Poinformował, że przeprowadzona w dniu dzisiejszym 
akcja kurierska została oceniona najwyżej w całym Powiecie Słubickim. 
Stwierdził, że nie wszystkie zadania udaje się wykonać tak jak wcześniej 
było obiecane, droga relacji Żabice -Spudłów. Powodów jest wiele, ale 
najważniejszym są ograniczone środki budżetu Powiatu Słubickiego. 
Starosta obiecał zrealizowanie tego zadania w terminie późniejszym i 
prosi o wyrozumiałość.  

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za złożone obietnice i stwierdziła, 
że będziemy czekali cierpliwie. 
 

8) Sołtys sołectwa Laski Lubuskie Anna Kuzioła poinformowała, że w 
Laskach Lubuskich jest duże zainteresowanie mniejszymi pojemnikami 
na śmieci. Osoby starsze samotne nie potrzebują pojemników jakimi 
dysponuje MZK czy VEOLIA. Od dłuższego czasu MZK obiecuje, że 

 



zaopatrzy w pojemniki o mniejszej pojemności. Na razie te osoby nie 
posiadają zawartej umowy na wywóz śmieci. 

Sekretarz Gminy odpowiedziała, że MZK oczekuje na mniejsze pojemniki        
i obiecują, że one będą w terminie późniejszym. 
Wójt Gminy dodał, że obowiązek usuwania śmieci z gospodarstw domowych 
istnieje już od 12 lat i te osoby już dawno powinny zadbać o wypełnienie tego 
obowiązku. 
 
9) Radna Maria Pakos stwierdziła, że pobocza i pas drogi relacji Górzyca-
Żabice są niszczone przez prowadzone prace sprzętem rolniczym na gruntach 
tam położonych. 
 
10) Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że wpłynęło pismo 
Naczelnika Urzędu Skarbowego dotyczące informacji o złożonych 
oświadczeniach majątkowych. Pismo jest do wglądu dla zainteresowanych. 
 
Ad. 12 
Zakończenie obrad XXXIII sesji Rady Gminy. 
 
Przewodnicząca Rady - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji. godz. 1505 
 
 
       Przewodnicząca Rady Gminy 
       (-) Maria Syktus 
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 
 

 


